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Írásbeli Kérdés

Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

A Házszabály 91 . § alapján felvilágosítás kérése céljából "Tervezik-e további szakértők
bevonását a VGT-t kialakításába?" címmel írásbeli kérdést kívánok feltenni Szabó Imre
környezetvédelmi és vízügyi miniszter úrnak .

Tisztelt Miniszter úr !

Környezetvédő szervezetek és közismert személyek nyilatkozattal fordultak Onhöz a
vízgyűjtő gazdálkodási tervekkel kapcsolatban a nyár folyamán .

A tervezés még hátralévő rövid időszakában is van lehetőség kedvezőtlen tendenciák
megfordítására. A jó irányba fordulás garanciáit a nyilatkozat aláírói az alábbiakban látják .

1. A tervek alternatívaként készüljenek . Szerepeljen önálló terv-változatként az élővizek ,
medrük és árterük természetes folyamatainak szabad érvényre jutása, az önszabályozó
mechanizmusok újbóli beindulása .

2. Helyezzenek a tervek hangsúlyt a természetbarát tájgazdálkodás feltételeinek kialakítására ,
a vízgyűjtők és árterek természetes növényzetének helyreállítására, a természetes ártere k
újbóli bekapcsolására. Ezzel csökkenthető az alsóbb szakaszok árvízi veszélyeztetettsége, a
vízjárásbeli széls őségek, a levezetési kényszerek, melyeket a tervezés során újra kel l
számolni ; így az árvizek és az aszályok kártételei ellen egyszerre tud az országunk védekezni ,
a talaj és a légkör további kiszáradását megelőzni .

3. Egyenrangú szerepl őként vonják be a tervezési folyamatba a nemzeti parkok é s
környezetvédelmi felügyel őségek munkatársait . Tudásuk és tapasztalataik nélkül
elképzelhetetlen a természet- és környezetvédelmi, vízmeg őrzési és klímajavítási szempontok
figyelembevétele a tervekben.

4. Ne legyen a "társadalom bevonása" puszta formalitás . A döntéshozók elé kerül ő anyagban
jelenjenek meg mellékletként a civil közösségek javaslatai, függetlenül attól, hogy a tervezők
figyelembe vették-e ezeket . Annál is inkább, mert vizeink helyben tartása, vizes élőhelyeink
védelme ivóvizünk minőségének és mennyiségének megőrzését is jelenti .

Sokakban megfogalmazódott vélemény, hogy a VGT-k elkészítését csak egy kib ővített
szakmai és lakossági vita után lenne lezárni érdemes . Tervezik-e további szakértők bevonását
a VGT-t kialakításába?

Várom megtisztel ő válaszát .



KERESZTÉNYDEMOKRATA NÉPPÁRT
ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Budapest, 2009 . augusztus 19 .

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
dr . Rétvári Bence

országgyűlési képviselő (KDNP)


	page 1
	page 2

